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رئیس شورای شهر تهران: اگر  فردی بخواهد قبر پیش خرید کند، باید هزینه های آن را بپردازد
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مهدیبابایی*یادداشت

مهمترینتکالیفشهرداری
درتفریغبودجه

  شهرداری تهران موظف است نســبت به پیگیری و وصول 
درآمد غیرنقد غیرقابل تخصیص هر 3 ماه یک بار به کمیسیون 

برنامه و بودجه شورای شهر تهران گزارش دهد.

  شهرداری باید دلایل وصول نشدن کامل عوارض و درآمدهای 
وصولی در حریم شهرها را توضیح دهد.

  در بخش مصارف بودجه، شهرداری دلایل ابلاغ نشدن کامل 
ردیف اعتباری احداث، توســعه و تکمیل پایانه ها و پارکینگ 

خطوط متروی تهران را ارائه دهد.

داده نما

تأثیرات ترافیکی آزادراه شوشتری در شرق تهران
سیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران: با احداث آزادراه شوشتری، 1.5درصد ترافیک 
شهر، ۳۰درصد ترافیک بزرگراه بسیج و 7درصد ترافیک منطقه15 کاهش خواهد یافت که امیدواریم فاز اول 

آن در ۶ماهه دوم سال به بهره برداری برسد.

سختگیری برای ساخت وساز در شهرک کاظمیه
حبیب کاشانی، خزانه دار شورای شــهر تهران: در بازدید از شــهرک کاظمیه، مردم این شهرک براساس طرح 
تفصیلی می توانند 5 طبقه ســاختمان بســازند اما مســئولان فرودگاه با تایید قوه قضاییــه گفته اند که چون 

کریدور هوایی تغییر یافته، مردم ۳طبقه بیشتر نمی توانند بسازند.

صفحه آرا: علی کاظمی

دیروز)25اردیبهشت(دویستوسیوششمینجلسهشورایشهر
تهرانباحضوررئیسپارلمانشــهریبرگزارشد.پسازتشریح
دستورجلسهتوسطمهدیچمران،خبرنگاراندرخصوصافزایش
قیمتقبوردربهشتزهرا)س(سؤالکردندوخواستارشفافسازی
بیشترشدند.رئیسشورایشهرتهرانهمبرایچندمینبارتأکید
کرد:»قیمتقبربرایدفنروزرایگاناستواگرفردیبخواهدرزرو
یاپیشخریدکندبایدبهایروزوهزینههاراکهصورتمیگیرد،
بپردازد.هنگامیکهفردیقبریراپیشخریدمیکندممکناست
سالهابعدازآناستفادهکند؛بهاینترتیببهشتزهرا)س(جادارد،
اماعملانمیتواندازآنجابرایدفنامواتاستفادهکندوبرایناساس

عنوانمیشودکهظرفیتپرشدهاست.«
محمدآخوندی،رئیسکمیسیونبرنامهوبودجهشورایشهرتهران
همدرجمعخبرنگارانخبرافزایش5برابریقیمتمزاردربهشت
زهرا)س(رانادرستدانستوگفت:»بهایخدماتبهشتزهرا)س(
باتوجهبهنرختورم،حداکثر38درصدافزایشداشتهاست؛البته
درایندورهبراساسمصوبهشورایشهرتهرانبرایدفنروزیک
قبررایگانبهشهرونداندادهمیشودوهیچالزامیبرایخرید2قبر
دیگر)طبقهدوموسوم(وجودندارد.حالاگرشهروندانتمایلبه
رزرو2قبردیگرداشتهباشند،باید15میلیونتومان)قیمتسال
گذشته(بپردازند.البتهالزامینیستهزینه15میلیونتومانیکجا
پرداختشودوشهروندانمیتوانندبهصورتتقسیطدرطولیک

سالاینهزینهراپرداختکنند.«

غیبتشهردار؛قانونییاغیرقانونی؟
بررسی گزارش تفریغ بودجه 1401و بندهای تکلیفی، 
مهم ترین دستور جلسه دیروز )25اردیبهشت( شورای 
شهر تهران بود. تعدادی از اعضای پارلمان شهری انتظار 
داشتند در جریان بررســی این گزارش علیرضا زاکانی، 
شهردار تهران هم حضور داشته باشد؛ ازاین رو مواردی 
مبنی بر حضور یا عدم حضور شــهردار تهران در جلسه 
مطرح شد که در نهایت مهدی چمران، رئیس پارلمان 
شهری گفت: »شــهردار بنا به دلایلی نتوانست در این 
جلسه شــرکت کند و این اقدام خلاف قانون نیست و 
معاونان او حضــور دارند. از نظر من تکلیف مشــخص 
است و ما خلاصه گزارش حسابرس را بررسی و تصویب 
خواهیم کرد و اگر ســؤالی داریم باید آن را با شهردار یا 
نماینده ای که معرفی می کند، مطرح کنیم، اما این مسئله 
سلب مسئولیت از شهردار نمی کند.« محمد آخوندی، 
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه هم تأکید کرد: »طبق 
ماده26 شهردار باید در زمان پیشنهاد و تفریغ بودجه در 
صحن شورا حضور داشته باشد، اما چون این ماده قانونی 
)ماده26(  اســتناد به ماده 38قانون شهرداری دارد که 
این ماده سال 1401در صحن مجلس شورای اسلامی 
منسوخ شده است، نمی توان به آن استناد کرد؛ ازاین رو 
به لحاظ قانونی در جریان بررســی گزارش تفریغ نیاز 
و الزامــی برای حضور شــهردار تهران نیســت و طبق 
بررســی های انجام شده سال های گذشــته هم چنین 
اتفاقی )حضور شهردار تهران در صحن( رخ نداده است.«

تصویبگزارشتفریغبودجه1401
در جریان جلسه دیروز )25اردیبهشــت( پس از ارائه گزارش 
تفریغ بودجه 1401توسط حسابرس، رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه گفت که گزارش تفریغ بودجه شامل گزارش حسابرس 
و گزارش کمیسیون است، حســابرس در بازه زمانی برخی از 
اسناد مدارک را در شــهرداری نتوانسته دریافت کند، برهمین 
اساس ما در کمیســیون برنامه و بودجه بخش دیگری از کارها 
را پیگیری و گزارش را تکمیــل کردیم. محمد آخوندی با بیان 
اینکه گزارش تهیه شده نتیجه بررسی کمیسیون برنامه و بودجه 
منصفانه، بدون جهت گیری و همراه با نقد سازنده است، تأکید 
کرد: »بودجه عمومی شهرداری تهران سال 1401، 50هزار و 
370میلیارد تومان بود. عملکرد شــهرداری در تحقق بودجه، 
80هزار و 355میلیارد تومان بوده که از ایــن میزان، 11هزار 
و272میلیارد تومان آن، غیرنقد غیرقابل تخصیص بوده و 69هزار 
میلیارد تومان نیز درآمد نقد و غیرنقد شهرداری در سال 1401 
اســت.« در ادامه جلســه، رئیس کمیســیون برنامه و بودجه 
توضیحاتی درخصوص عملکرد شهرداری در حوزه درآمد ناشی 
از عوارض، ارزش افزوده، اختصاص اعتبار به حوزه های مختلف 
اعم از ناوگان حمل ونقل عمومی، مصــارف بودجه به تفکیک 
واحدهای اجرایی و مناطق 22گانه و... ارائه داد و در نهایت هم 
این گزارش به اتفاق آرا تصویب شد. البته محمد آخوندی گفت 
که در برخی از موارد درآمدی و هزینه کرد ابهاماتی برای اعضا 
وجود داشت و برخی از نمایندگان هم سؤالاتی داشتند که در 
قالب ماده واحد و بندهای تکلیفی شهرداری را موظف کردیم 

در فرصت یک ماهه به همه این ابهامات و سؤالات پاسخ دهد.

نگاهی آماری به گزارش تفریغ

درصد عملکرد واقعی مصارف به تفکیک مأموریت

بودجه عمومی

50370
میلیارد تومان

بودجه درآمدها

38346
میلیارد تومان

عملکرد بودجه

80355
میلیارد تومان

بودجه واگذاری 
دارایی سرمایه ای

8083
میلیارد تومان

بودجه واگذاری 
دارایی مالی

3940
میلیارد تومان

85/5
درصد

 اجتماعی
و فرهنگی

114/4
درصد
 ایمنی 
و بحران

82/1
درصد

 حمل ونقل
و ترافیک

135 /7
درصد

 شهرسازی
و معماری

93/3
درصد

خدمات 
شهری

136/9
درصد

 توسعه مدیریت
و هوشمند سازی

قصاصقبلازجنایت!
این روزها بحث قطع درخت داغ شــده اما 
باید بدانید موضــوع جابه جایی درختان 
و مجوزها به کمیســیون ماده7 مرکزی 
ارجاع داده می شود که اعضای آن از 2عضو 
شورای اسلامی شهر تهران، یک قاضی، رئیس سازمان بوستان ها 
و معاون شهرسازی شهردار تهران  تشکیل شده است. تا کنون 
مشاهده نکرده ام که شهرداری بدون کسب مجوز از کمیسیون، 

اقدام به جابه جایی درختان کرده باشد.
حدود 6  ماه قبل در موضوع احداث مســجد بوستان قیطریه، 
 ابتدای امر شهرداری تهران 3درخواست جابه جایی درخت داشت 
که پس از بازدید آقای زاکانی از محل پروژه، تصمیم بر آن شد که 
همان 3اصله درخت هم جابه جا نشود. درخصوص بوستان لاله 
نیز هیچ گونه درخواست جابه جایی درختی به کمیسیون نیامد 
و هیچ جابه جایی درختی هم صورت نگرفت. درمجموع، موارد 
مطرح شده درخصوص قطع درختان در بوستان های شهر تهران 
اغلب حاشیه سازی  بوده است. در این رابطه شاهد آن هستیم که 
به شکلی پیوسته و منسجم شروع به حاشیه سازی  و دروغ پردازی 
علیه شهرداری تهران شده است. نمونه آخر هم انتشار تصویری 
از قطع درختان خیابان ولی عصر)عج( بود که به ســال1397 
مربوط می شد و ارتباطی به این دوره از مدیریت شهری نداشت. 
همچنین ادعای خشکاندن عامدانه درختان توسط شهرداری را 
تکذیب می کنم. درختان هم عمر مفید دارند و ممکن است دچار 
آفت شوند و شهرداری برای قطع یا جابه جایی آنها از کمیسیون 
مجوز دریافت و نسبت به کاشت نهال جدید به جای آنها اقدام 

می کند. 
جریان سیاســی به دنبال تهمت زدن به شهرداری تهران است. 
معتقدم که حفظ درختان شهر با جدیت دنبال می شود، اما در 
یک فضاسازی رسانه ای تلاش می شود تا این موضوع به شکل 
دیگری و به صورت وارونه جلوه داده شود. در واقع از طریق قدرت 
رسانه می خواهند اینگونه به جامعه القا کنند که شهرداری تهران 
به دنبال قطع و جابه جایی درختان است. این درشرایطی است که 
در ششمین دوره مدیریت شهری کارهای خوبی در حوزه درخت 
و فضای سبز انجام شده است؛ ازجمله خریداری 11باغ و تبدیل 
آن به بوستان های شهری، بیش از 4500هکتار درخت کاری در 
کمربند سبز تهران و... که تمام اینها نشان دهنده عزم شهرداری 
برای حفظ درختان و توسعه فضای سبز بوده و ستودنی است. 
 حاشیه سازان تلاش می کنند  شهرداری تهران را قصاص قبل از 

جنایت کنند! 
*رئیس کمیته باغات و فضای سبز شورای شهر تهران


